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Inleiding
In het coalitieprogramma van VVD, CDA, Gemeentebelangen en PvdA staat ‘We houden ook rekening 
met het aspect van betaalbaarheid van duurzame woningen voor de doelgroepen met een kleine 
beurs.’ Tijdens de bespreeknotitie Transitievisie Warmte gaf de CDA-wethouder dit ook aan 
'basisuitgangspunt is betaalbaarheid.' 

Hart voor Medemblik heeft haar twijfels geuit over de betaalbaarheid. Deze twijfels over 
betaalbaarheid werden deze week nog verder versterkt door een rapport van het Planbureau voor 
de Leefomgeving (PBL): woningbezitters kunnen de investering om hun huis duurzamer te maken 
maar moeilijk terugverdienen. Daarom zal hun bijdrage aan het halen van de klimaatdoelstellingen 
veel kleiner zijn dan waar het kabinet van uitgaat, concludeert het PBL.

De fractie van Hart voor Medemblik vindt dat het tijd wordt dat de CDA-wethouder Duurzaamheid 
eerlijk gaat zijn over de kosten die de geformuleerde klimaatambities (zoals Medemblik Aardgasvrij, 
Duurzaam Medemblik) met zich meebrengen en daarbij ook aangeeft hoe deze kosten betaald gaan 
worden en door wie.

1. Heeft het college kennisgenomen van het rapport van het PBL ‘Planbureau: investeren 
in duurzamere eigen woning veelal niet rendabel (24-08-2020)?

antwoord Ja we hebben kennisgenomen van het rapport van het PBL.

2. Hoe beoordeelt het college de stelling dat investeringen die huiseigenaren moeten doen 
om hun woning te verduurzamen lastig tot niet terug te verdienen zijn?

Antwoord We zijn enerzijds blij dat het PBL dit onderzoek heeft uitgevoerd. Dit laat meteen zien 
dat de warmtetransitie een opgave is. Anderzijds kunnen we wel een aantal 
nuanceringen plaatsen bij dit onderzoek:
1. Zo maakte PBL de keuze om alleen de kosten door te rekenen van gasloze én energie 
neutrale woningen op basis van een luchtwaterpomp. Het rapport berekent dit door 



voor slechts één woningtype, waarbij ze kijkt naar verschillende gezinssamenstellingen. 
Om gebruik te kunnen maken van luchtwarmtepompen moeten de radiatoren bijna 
altijd worden vervangen. Dit brengt extra kosten met zich mee. Andere variabelen zoals 
de mate van isolatie zijn niet meegenomen in de berekening.
2. Alternatieve manieren om te verduurzamen en andere woningtypes zijn ook niet 
doorgerekend. Kosten kunnen namelijk ook beperkt worden door investeringen te doen 
op de zogenaamde natuurlijke momenten. Bijvoorbeeld door deze investeringen te 
combineren met ander onderhoud en/of vervangingen. 
3. Uit het rapport blijkt dat voor een bepaalde groep huishoudens de berekende 
investering wél uit kan. Dit geldt voor groep huishoudens met thuiswonende kinderen.   
De conclusie dat investeringen in het verduurzamen van je woning onrendabel zijn,  
behoeft dus de nodige nuancering. 

We sluiten ons wel aan bij de conclusie van het onderzoek, voor veel huishoudens is een 
gasloze en energieneutrale woning nu nog niet betaalbaar. Onze boodschap aan onze 
inwoners is dan ook om vooral te investeren in maatregelen uit het Altijd Goed Pakket 
(isoleren, energiebesparing en opwek). Deze maatregelen leidden tot meer 
woningcomfort en betalen zich binnen een redelijke termijn terug.
Daarnaast zullen innovaties, standaardisaties en vraagbundeling in een wijkgerichte 
aanpak de kosten naar verwachting laten dalen. Dit zijn ontwikkelingen die we 
nauwlettend in de gaten houden. Dit biedt mogelijkheden voor in de toekomst.

3. In hoeverre zijn de bevindingen van het PBL van toepassing voor gemeente Medemblik?

Antwoord De bevindingen van het PBL zijn in meer en in mindere mate van toepassing voor de 
gemeente Medemblik. 
Ook in onze gemeente bepalen factoren als woningtype, bouwjaar en 
gezinssamenstelling hoe rendabel het verduurzamen van de woning is. 
Daarbij is ook bepalend welke bron gekozen wordt om uiteindelijk de woning 
aardgasvrij en energieneutraal te maken: luchtwarmtepomp, aansluiting op een 
warmtenet, of bijvoorbeeld groen gas in combinatie met een hybride warmtepomp.
Ook hier geldt dat deze beslissing niet nu al genomen hoeft te worden. Onze boodschap 
is dan ook aan onze inwoners die al willen verduurzamen: kies maatregelen uit het 
Altijd Goed Pakket. Zie ook antwoord 2.

Dit geeft ook tijd om warmteoplossingen zoals een luchtwaterpomp te innoveren en 
nader te ontwikkelen. Maar ook om duidelijk te krijgen hoe de kosten worden verdeeld, 
zie ook hierna bij antwoord 4.

4. In het collegeprogramma staat nog altijd de belofte dat de energietransitie betaalbaar 
moet blijven, ook voor doelgroepen met een kleine beurs. Op welke cijfers en/of 
rapporten baseerde het college haar belofte om de energietransitie betaalbaar te 
houden?

Antwoord Het betaalbaar houden van de energietransitie is één van de grote uitdagingen die voor 
ons ligt. We staan nu nog aan het begin van de energietransitie, veel is nog onduidelijk. 
Dat geldt niet alleen op technologisch vlak, maar ook op financieel gebied. Het Rijk 



gaat uit dat de kosten van de warmtetransitie gemiddeld woonkostenneutraal zijn. Het 
Rijk onderzoekt hoe dit in de praktijk kan worden toegepast. Dit vormt mede een 
uitgangspunt voor ons beleid. De resultaten zijn nog niet bekend. 
In de tussentijd zijn er al een paar financieringsmiddelen beschikbaar gekomen voor 
verduurzamingsinvesteringen. Huiseigenaren in Medemblik kunnen bijvoorbeeld via het 
Stimuleringsfonds Volkshuisvesting (SVn) een duurzaamheidslening afsluiten tegen 
gunstige voorwaarden. Daarnaast zijn ook subsidies beschikbaar voor huiseigenaren die 
een deel van de verduurzamingskosten dekken. U kunt daarbij bijvoorbeeld denken aan 
de Subsidie Energiebesparing Eigen Huis (SEEH) regeling. We hebben zelf een subsidie 
beschikbaar voor woningeigenaren die hun woning nu al aardgasvrij maken. 
Zeker is dat we dit niet alleen kunnen. Wij zijn als gemeente afhankelijk van hoe het 
Rijk ons en huiseigenaren hierin faciliteert. De gemeenten hebben gezamenlijk aan het 
Rijk gevraagd om ons hierin voldoende te ondersteunen. 
We werken ook nauw samen met woningcorporaties. Veel mensen met een smalle beurs 
wonen in een sociale huurwoning. De verduurzamings-opgave van hun woningen ligt 
primair bij de woningcorporaties. Ook de woningcorporaties krijgen ondersteuning 
vanuit het Rijk. 

5. Is het college het met de fractie van Hart voor Medemblik eens dat het programma 
Duurzaam Medemblik hoofdstuk aardgasvrij voorlopig geschrapt dient te worden en dat 
de vrijgekomen financiële middelen gebruikt dienen om de gaten in de lopende 
begroting te dichten?

Antwoord Nee, dat zijn we niet met u eens. De opgave om de gemeente Medemblik vóór 2050 van 
het aardgas af te halen is een wettelijke opgave. Deze vloeit voort uit het 
Klimaatakkoord. De Nederlandse gemeenten stemden voor dit akkoord.

6. Wat zijn de kosten van de geformuleerde klimaatambities van gemeente Medemblik? 
Hoe worden deze kosten betaald en door wie?

Antwoord Op dit moment is het nog onduidelijk wat de kosten zijn en hoe deze worden betaald en 
door wie. We hebben het dan over wie het verduurzamen van de gebouwde omgeving 
betaald. Zie ook antwoord 4. 
Aanvullend onderzoekt het Rijk of gemeenten voldoende middelen heeft om uitvoering 
te geven aan deze wettelijke taken. In de begroting hebben we op dit moment 
middelen beschikbaar om de verschillende wettelijke opgaven voortvloeiende uit het 
Klimaatakkoord te dekken. Uiteindelijk besluit de raad bij de begroting 2021 in 
hoeverre deze middelen beschikbaar blijven. Immers staan we voor de uitdaging om 
naast de opgaven uit het Klimaatakkoord ook met een sluitende programmabegroting 
2021 te komen. 


